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رمزگشایی بیش از 30 هزار کارت هوشمند 
سوخت در منطقه تهران

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه تهران گفت: در شش ماه 
نخست امسال، تعداد 32 هزار کارت سوخت شخصی در منطقه رمزگشایی 

شد.
فریدون یاســمی افزود: از ابتدای ســال 1402 تاکنون و پس از اجرای طرح محدودسازی 
کارت های سوخت آزاد موجود در جایگاه های عرضه سوخت، این تعداد کارت سوخت در نواحی 
منطقه تهران حذف رمز شــد.وی بیان کرد: با افزایش استفاده از کارت های سوخت شخصی 

توسط شهروندان تهرانی، مراجعه به نواحی رمزگشایی در تهران روندی افزایشی داشته است.
مدیر منطقه تهران شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی تأکید کرد: در این بازه زمانی، ناحیه 

غرب منطقه تهران با میانگین حذف رمز بیش از 7000 کارت بیشترین مراجعه را داشته است.
طبق اعلام  وزارت نفت، هم اکنون رمزگشایی در نواحی سیزده گانه منطقه تهران دایر است و 
شهروندان می توانند با در دست داشتن کارت ملی، کارت خودرو و کارت سوخت برای حذف رمز 

کارت های هوشمند سوخت شخصی به این نواحی مراجعه کنند.

قیمت نفت از 90 دلار گذشت
قیمت هر بشکه نفت برنت دریای شمال دیروز با 4 دلار و 89 سنت معادل 

5.69 درصد افزایش به 90 دلار و 89 سنت رسید.
قیمت نفت حدود 6 درصد در روز جمعه افزایش یافت و نفت برنت در آستانه بیشترین افزایش 
قیمت هفتگی از ماه فوریه قرار دارد. آغاز حمله زمینی رژیم صهیونیستی به نوار غزه احتمال 
وسیع تر شدن درگیری در خاورمیانه را افزایش داده است.به نقل از رویترز، قیمت هر بشکه نفت 
برنت دریای شمال دیروز با 4 دلار و 89 سنت معادل 5.69 درصد افزایش به 90 دلار و 89 سنت 
رسید. نفت وست تگزاس اینترمدیت آمریکا هم با 4 دلار و 78 سنت معادل 5.77 درصد افزایش، 
87 دلار و 69 سنت معامله می شود.هر دوی این شاخص های نفتی بیشترین افزایش قیمت 
روزانه را از ماه آوریل تجربه می کنند. نفت خام برنت 7.5 درصد و نفت آمریکا 5.9 درصد طی 

یک هفته گذشته افزایش قیمت داشتند.
درگیری خاورمیانه تاثیر چندانی بر عرضه جهانی نفت و گاز نگذاشته و رژیم صهیونیستی هم 
تولید کننده بزرگ نفت نیست. اما سرمایه گذاران و ناظران بازار در حال بررسی نحوه بالا گرفتن 
این درگیری ها و تاثیر آن بر تولید کشــورهای همسایه در بزرگترین منطقه تولید کننده نفت 
دنیا هستند.رژیم صهیونیستی در روز گذشته به مردم غزه هشدار داد این منطقه را طی ظرف 
24ساعت ترک کنند.جواد اوجی وزیر نفت ایران در روز جمعه گفت انتظار می رود شرایط فعلی 
در خاورمیانه قیمت نفت را به 100 دلار در هر بشکه برساند.اگر آمریکا تحریم های خود علیه 
صادرات نفت ایران را به خاطر نقش احتمالی آن در این درگیری سخت تر کند، عرضه نفت این 
کشور سقوط خواهد کرد.عربستان طرح های خود برای عادی کردن روابط با رژیم صهیونیستی 
را کنار گذاشته، که می تواند بر قول این کشور به کاخ سفید مبنی بر افزایش تولید در آینده تاثیر 

بگذارد.
تحریم اولین نفتکش هایی که نفت روسیه را بالاتر از سقف قیمت تعیین شده توسط گروه 
7 حمل کرده بودند هم بر قیمت نفت تاثیر گذاشته است. هدف آمریکا از این تحریم ها بستن 
هرگونه راه فراری برای مجازات مسکو به خاطر حمله به اوکراین است. روسیه دومین تولید کننده 
بزرگ نفت دنیا و یکی از صادرکنندگان بزرگ است. بنابراین سخت تر شدن تحریم های آمریکا 
علیه این کشور عرضه نفت آن را محدود می کند.از طرف دیگر سازمان کشورهای صادر کننده 
نفت اوپک پیش بینی خود از رشد تقاضای جهانی را ثابت نگه داشته است. این گروه انتظار دارد 

تقاضا در چین به عنوان بزرگترین وارد کننده نفت دنیا رو به افزایش باشد.

جناب آقای مدیر عامل! منزل مالک اشتر چند متر بود؟
ادامه از صفحه یک

لابد ایشان که مدیر عامل اتحادیه تعاونی های عمران تهران هستند چیزی می دانند که ما 
نمی دانیم. فقط یکی دو نکته ریز و مبهم در این طرح بدیع و بزرگ وجود دارد که انشاءالله با 

توضیحات روشنگرانه ایشان رفع می شود.
اول از همه این که بر فرض صحت چنین ادعایی منزل یک حاکم اسلامی بیست و پنج متر 
بوده و اگر قرار باشد به حضرت علی تاسی کنیم در حقیقت حاکمان باید خانه هایشان بیست و 
پنج متری باشد و نه مردم و یا پیروان حضرت علی. مگر این که مدیرعامل محترم در تحقیقات 
ویژه تاریخی خود به این نتیجه رسیده باشند که فی المثل خانه مالک اشتر و یا حجربن عدی نیز 
بیست و پنج متری بوده که اگر حقیقتا این گونه بوده باشد به نظرم بهتر است کل خانه های مردم 
ایران را خراب کنیم و برای برپایی یک حکومت مبتنی بر شریعت که مدیر عامل محترم فرموده 

اند ساده زیستی از ارکان آن است اقدامی جدی صورت دهیم.
دوم این که حقیقتا دوست دارم صورتی از دارایی های جناب مدیرعامل منتشر شود تا ببینیم 
خود ایشان چه قدر به احکام شرعی پایبندند. به هرحال هرجور حساب کنیم مدیر عاملی که قرار 
است برای سرنوشت میلیون ها ایرانی و نحوه زیست آن ها تصمیم بگیرد رعیت حساب نمی 
شود. رعیت من و امثال منیم که پس از سی و اندی سال کار دو شیفته و سه شیفته از پس کرایه 
خانه خودمان هم برنمی آییم. ایشان حاکم هم که نباشند مثل خیلی از مردم کوچه و خیابان 
محکوم هم محسوب نمی شوند و اگر قرار باشد از حیث طبقه اجتماعی چیزی در حد و حدود 
متوسط جای بگیرند خانه ایشان باید چیزی در حدود پنجاه متر باشد. یعنی نه بیست و پنج متر 
خانه حاکمان و نه مثلا صد متر و یا هفتاد و پنج متر خانه مردم عادی. پنجاه متر. بیش تر از این 
باشد باید طی یک اقدام انقلابی و شرعی منزل ایشان مصادره شود تا همگان بدانند ساده زیستی 

یکی از ارکان شریعت ماست!
مشکل از جناب مدیر عامل نیست. مشکل از بی قاعدگی و بی سامانی و بی در و پیکر بودن 
اوضاعی است که به هرکسی اجازه می دهد حرف بی ربطی بزند و بی آن که پاسخگوی اعمال 
و گفتارش باشد برود پی کارش. اگر آن روزی که معجزه هزاره سوم همین طور الابختکی و از 
سر باد هوا گفت: زمین که زیاد داریم و هر ایرانی باید یک ویلای هزار متری داشته باشد، نهادی، 
مرجعی، بزرگی، پیدا می شد و یقه اش را می گرفت که روی چه حسابی به مردم وعده بی خود 
می دهی، امروز کار به این جاها نمی کشید که جناب مدیر عامل در توجیه طرح مزخرف خود ما 

را به حضرت علی)ع( حواله دهد.
حوصله ندارم به بقیه حرف های مدیرعامل بپردازم. حالم بد می شود. اما بدترین قسمتش همین 
خرج کردن از آخرین ذخیره های باورهای قدسی و معنوی مردم این سرزمین است. بس است 
دیگر، بس است. شماها به چیزی باور ندارید و به راحتی هر چیزی را به زبان می آورید اما باور 
بفرمایید علیرغم جهد و کوشش جدی شما و امثال شما برای ریشه کردن اعتقادات این مردم 
هنوز هم هستند کسانی که صادقانه و عاشقانه به یک چیزهایی باور دارند. بی خیال آن ها شوید. 
بگذارید زندگی شان را بکنند. اصلا خانه های بیست و پنج متری که چه عرض کنم خانه های 
ده متری بسازید. گورخوابی و اتوبوس خوابی و کارتن خوابی و پشت بام خوابی را رواج دهید اما 

شمارا به هرچه باور دارید دست از سر علی و اولاد علی بردارید.

 حمله احتمالی به خط لوله گازی 
در بستر دریای بالتیک

رئیس جمهور فنلاند می گوید که احتمالاً خط لوله انتقال گاز که از فنلاند به 
استونی دچار آسیب شده در نتیجه یک حمله بوده است.

 سائولی نینیستو، رئیس جمهور فنلاند، اعلام کرده که خط لوله انتقال گاز بین استونی و فنلاند 
به همراه یک کابل مخابراتی که از بستر دریای بالتیک عبور می کند، آسیب دیده و احتمالاً این 

آسیب در پی یک حمله احتمالی رخ داده است.
فنلاند از ناتو خواسته تا در اینباره تحقیقاتی را انجام دهد و معتقد است که این رویداد عمدی 
بوده است.وی در یک کنفرانس خبری گفت: احتمالاً خسارت های واردشده به خط لوله گاز و 
کابل مخابراتی در نتیجه یک اقدام خارجی اتفاق افتاده است. البته هنوز دلیل این خسارت ها 

مشخص نیست و فنلاند به همراه استونی در حال تحقیق در اینباره است.
پتِرِی اورپو، نخســت وزیر فنلاند اعلام کرده که تأمین جریان انرژی در این کشور پایدار 
است اما نشت گاز از خط لوله آسیب دیده نگران کننده است.وی تأکید کرد: هنوز زود است که 
درباره عاملین احتمالی این اتفاق اظهارنظر شود.انتقال گاز از خط لوله بین استونی و فنلاند از 
روز یکشنبه به خاطر آسیب دیدن آن متوقف شده و ژان گرونلاند، مدیرعامل شرکت گازگرید 
فنلاند، می گوید: احتمالًا امکان بهره برداری از این خط لوله تا پایان فصل زمستان پیش رو 

وجود نداشته باشد.
 به گزارش مهر،این خط لوله از سال 2019 آغاز به کار کرده و 77 کیلومتر طول دارد و سالانه 
2.6 میلیارد مترمکعب گاز را از فنلاند به استونی منتقل می کند.نینیستو گفته که با دبیرکل ناتو 

در این باره صحبت کرده و ناتو گفته که آماده است که در این زمینه به تحقیقات کمک کند.

اخبار کوتاه 

مشاور بهره وری انرژی ساتبا گفت: در ادامه برنامه های بهینه سازی مصرف و ارتقای 
بهره وری انرژی در تجهیزات برقی، ممنوعیت تولید الکتروموتورهای کولری کم بازده و 

پرمصرف به زودی اجرایی می شود.
 A محمد مهدی پیغمبرزاده از اجباری شدن تولید الکتروموتورهای پربازده کولرهای آبی فقط با رده انرژی
و بالاتر از یک ماه آینده خبر داد و گفت: موتورهای القائی کم بازده کولرهای آبی، بیش از نیم قرن است با 
راندمان کمتر از 50 درصد در کشور تولید می شود. به عبارت دیگر با استفاده از این موتورها 50 درصد انرژی 

برق ورودی به کولر تلف می شود و به هدر می رود.
وی افزود: با توجه به تفاهم وزارت نیرو با ســازمان ملی اســتاندارد و وزارت صمت در سیزدهم اسفندماه 
سال گذشته و در ادامه برنامه های دولت سیزدهم برای ارتقا بهره وری انرژی در تجهیزات برقی با اولویت 
سیستم های سرمایشی، جلسه مشترک کارگروه ماده 11 قانون اصلاح الگوی مصرف انرژی و کمیته ملی 

استاندارد برای بازنگری در استاندارد مصرف انرژی الکتروموتورها برگزار شد.
مشــاور بهره وری انرژی ساتبا در این زمینه تصریح کرد: بر این اساس مقرر شد تولید الکتروموتورهای 

مخصوص کولرهای آبی صرفا با رده انرژی A و بالاتر انجام شود.
طبق اعلام وزارت نیرو، وی تاکید کرد: بر این اســاس کولرسازان و الکتروموتورسازان از هم اکنون باید 
برنامه ریزی لازم را برای تولید و استفاده از الکتروموتورهای پربازده برای تولیدات آتی کولر آبی صورت دهند.
پیغمبرزاده افزود: بر این اســاس تولید الکتروموتورهای پرمصرف و کم بازده ممنوع است و تاریخ اجرای 

اجباری این مهم به زودی از سوی سازمان ملی استاندارد ابلاغ خواهد شد.

رئیس هیات مدیره انجمن CNG گفت:با توجه به اینکه احتمال افزایش و اصلاح قیمت 
بنزین وجود ندارد ممکن است در آینده طرح ارائه سی ان جی رایگان اجرایی شود.

محســن جوهری رئیس هیأت مدیره انجمن CNG با اشــاره به اینکه طرح ارائه سی ان جی رایگان 
همچنان بر روی میز وزارت نفت قرار دارد، گفت: طرح سی ان جی رایگان، طرحی است که از طریق انجمن 
ارائه شد و در معاونت برنامه ریزی وزارت نفت نیز مورد برسی قرار گرفت، اما دولت برای اجرای این طرح 

به جمع بندی نرسید.
وی ادامه داد: یکی از دلایل عدم اجرای این طرح مشکلات زیرساختی بود اما همچنان پیگیر آن هستیم 

تا این طرح اجرایی شود.
به گفته جوهری با توجه به اینکه احتمال افزایش و اصلاح قیمت بنزین وجود ندارد ممکن است در آینده 

این تصمیم اجرایی شود.
رئیس هیات مدیره انجمن CNG با اشــاره به اینکه ســهم سی ان جی سال گذشته در سبد سوخت 
21درصد بوده اســت، خاطر نشان کرد: در سال گذشته سهم سی ان جی برای خودروهای سبک از سبد 
سوخت 21 درصد بوده است که متأسفانه با کاهش مصرف سی ان جی در سال جاری مصرف به 14 درصد 

کاهش پیدا کرده است.
رئیس هیأت مدیره انجمن سی ان جی در خاتمه با اشاره به اینکه افزایش سهمCNG می تواند منجر به 
کاهش مصرف بنزین شود، خاطر نشان کرد: دولت به دنبال این موضوع است که سهم سی ان جی را افزایش 

دهد تا با جایگزینی آن در مصرف بنزین صرفه جویی شود.

مدیرعامل شرکت توانیر با اشاه به عبور موفق از پیک مصرف تابستان 1402، گفت: 
خوزستان سومین استان پر چالش کشور در حوزه برق است.

آرش کُردی در حاشیه بازدید از شبکه برق شهرستان آبادان که دیروز، 22 مهرماه انجام شد، با اشاره به عبور 
موفق از پیک مصرف تابستان 1402، اظهار کرد: از امروز باید به فکر بهینه سازی و توسعه شبکه برق باشیم 
تا مثل سالی که گذشت، برقی مطمئن و پایدار به مشترکین تحویل داده شود.وی افزود: باید از فرصت میان 
2 پیک مصرف برق که شامل فاصله پایان و شروع فصل گرما است به عنوان یک فرصت حیاتی و مهم 
برای تقویت شبکه استفاده کرد.مدیرعامل شرکت توانیر گفت: تا آغاز پیک مصرف سال جدید باید از فرصت 
کم باری شبکه نهایت استفاده را کرد و در نقاطی که لازم است با افزایش ظرفیت و در سایر نقاط با بهینه سازی 

و رفع نقاط حادثه خیز، شبکه برق را برای اوج مصرف در پیش، آماده کرد.
کردی تصریح کرد: خوزســتان بعد از تهران و مازندران سومین استان پر چالش در حوزه برق بوده که با 

تلاش ها و اقدامات انجام شده، امسال شرایط مطلوبی داشته و عزم توانیر نیز بر رفع چالش ها است.
وی افزود: پرآبی سدهای خوزستان و در مدار بودن نیروگاه های برق آبی و همراهی و تعامل صنایع نیز نقش 
موثری در گذر از پیک بار داشــته است.آرش کُردی مدیر عامل توانیر به همراه مهران گلاب کش معاون 
برنامه ریزی و امور اقتصادی شرکت توانیر و مسعود معین پور مشاور مدیرعامل در امور مجلس، جلیل مختار 
نماینده مردم شهرستان آبادان در مجلس، محمود دشت بزرگ مدیرعامل برق منطقه ای خوزستان و مدیران 

صنعت برق استان، از شبکه برق شهرستان آبادان بازدید کردند.

مدیرعامل شرکت توانیر:  تولید الکتروموتورهای 
پرمصرف ممنوع شد

 احتمال عرضه CNG رایگان 
برای کاهش مصرف بنزین  خوزستان سومین استان پرچالش 

در حوزه برق است

ادامه از صفحه یک
حائری ادامه داد: برای سال 1406 حدود 20 هزار مگاوات انرژی های تجدیدپذیر و 

برای سال 1410 حدود 50 هزار مگاوات از این محل تولید خواهیم داشت.
وی تصریح کرد: افزایش امنیت انرژی، رفع ناترازی تولید و مصرف در فاصله زمانی 
کمتر، کاهش انتشار گازهای گلخانه ای و حفظ محیط زیست با کاهش سوخت هایی 
مانند مازوت، افزایش راندمان انرژی و.. ازجمله موضوعات مهمی هستند که ما را به 

سمت استفاده بیشتر از انرژی های تجدیدپذیر سوق می دهد.
مشکلات سرمایه گذاری در حوزه انرژی های تجدیدپذیر

»علیرضا بیگی نژاد« نائب رئیس کمیســیون انرژی مجلس با اشاره به موانع و 
مشکلات سرمایه گذاری در حوزه انرژی های تجدیدپذیر، گفت: اگرچه وزیر نیرو 
اعلام کرده است چشم انداز تولید 10هزار مگاوات برق تجدیدپذیر را دارد اما این مهم 
به دلیل مشکلات مالی امکان پذیر نیست و نهایتا هزار مگاوات برق تولید خواهیم 

داشت. نماینده مردم ملایر در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مشکل اصلی 
در عدم توسعه انرژی های تجدیدپذیر مالی است، افزود: به یقین اگر رابطه مالی را 

در حوزه تجدیدپذیرها حل نکنیم تا چشم کار کند این روند ادامه پیدا خواهد کرد.
وی ادامــه داد: همچنین اگرچه در دوره های مختلــف مجلس برای کاهش 
مشکلات قوانین جدیدی وضع شده است، بدین معنا که از سال 88 تاکنون حدود 
14 قانون جدید در این حوزه مصوب شده است، اما به دلیل مسائل مالی این قوانین 

اجرایی نشده اند.
بیگی نژاد اظهار کرد: هرچند ما در کمیسیون انرژی تلاش کردیم در تبصره 14 
قانون بودجه سالانه برای پرداخت بدهی های حوزه تجدیدپذیر در  نظر گرفته شود، 
اما به دلیل عدم تحقق منابع تبصره 14 این تلاش به نتیجه نرسید، درواقع تصور 
می کردیم بنزین و گازوئیل بیشتری صادر خواهیم کرد اما به یک باره مصرف داخلی 
بالا رفته و صادرات کاهش پیدا کرد لذا نتوانستیم آن طور که باید خرید تضمینی 

داشته باشیم.نائب رئیس کمیسیون انرژی مجلس با تاکید بر اینکه در حوزه مدیریتی 
برق نیز باید مدل توزیع را تغییر داد، مطرح کرد: با مدل توزیع کنونی مشــکلات 
کاهش پیدا نخواهد کرد، به عنوان مثال اگر یک مجموع صنعتی خود اقدام به تولید 
برق مورد نیازش کند دولت از آن ها می خواهد برق تولیدی شان را به شبکه تزریق 
کنند، البته با این شــرط که برق را به آن ها برگردانیم اما این کار را نمی کنیم، لذا 
مجموعه های صنعتی تمایلی به تولید برق ندارند، با این وجود شاید لازم باشد شبکه 

توزیع و تولید کوچکتر در کنار شبکه اصلی طراحی شود.
مکانیزم مالی و سرمایه گذاری در حوزه انرژی های تجدیدپذیر

همچنین »مالک شریعتی« عضو کمیسیون انرژی مجلس با بیان اینکه تجربه 
نشان داده مکانیزم مالی ماده 12 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام 
مالی کشور، دیگر جوابگو نیست، گفت: به یقین هیچ فرد عاقلی سرمایه خود را از 
بازاری همچون برج سازی به حوزه انرژی های تجدیدپذیر منتقل نخواهد کرد، لذا 

با اصلاح قوانین و ایجاد انگیزه می توانیم برج ســازها را به سرمایه گذاری در حوزه 
تجدیدپذیر سوق دهیم.

نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای 
اســلامی در ادامه با اشاره به برخی از مواد قانون مانع زادیی از صنعت برق، افزود: 
همچنین در ماده 17 این قانون دولت مکلف شده است به صادرات بیشتر مجوز 
دهد چراکه تاکنون صادرات در انحصار وزارت نیرو بوده است، ضمن آنکه در ماده 
48 قانون برنامه هفتم توسعه آوردیم صادرات نیروگاه های جدیدالاحداث از سال اول 
از 12 درصد آغاز شود و سالانه 4 درصد افزایش پیدا کند که در پایان برنامه مجوز 

صادرات به 30 درصد خواهد رسید که می تواند گام خوبی باشد.
وی با تاکید بر اینکه در برنامه هفتم توسعه مکانیزم مالی و سرمایه گذاری در حوزه 
انرژی های تجدیدپذیر تغییر یافته است، مطرح کرد: همچنین یک سازمان متمرکز 

باید متولی این کار شود.

6913 مگاوات نیروگاه خورشیدی تا 2 سال آینده 
»امروز« از ریل گذاری های دولت برای توسعه انرژی های تجدیدپذیر گزارش می دهد

توســعه تعاملات نفتی و گازی ایران و روسیه و 
برداشتن گام های عملی برای ایجاد قطب گازی 
در خلیج فــارس، از نقاط عطف ســفر وزیر نفت 
کشورمان به روسیه بود که خبرهای خوشی برای 
ملت ایران و مصرف کنندگان انرژی جهان به ارمغان 

خواهد داشت.
به گزارش وزارت نفت، گام های استوار وزارت نفت در احیا و 
توسعه دیپلماسی انرژی، زمینه های همگرایی و همکاری بیشتر 
را در میان کشورهای نفت خیز از خاور تا باختر فراهم کرده است؛ 
موضوعی که در سفر »جواد اوجی« وزیر نفت به روسیه برای 
حضور در مجمع بین المللی هفته انرژی روسیه مشهود بود و 
پرده از اجرای راهبرد عملگرایی دو کشور ایران و روسیه در حوزه 

نفت و گاز برداشت.
وزیر نفت کشــورمان به دعوت »الکســاندر نواک« معاون 
نخست وزیر روســیه در مجمع هفته انرژی روسیه که 19 تا 
21 مهرماه با شعار »واقعیت جدید انرژی جهانی: ساختن آینده« 
و با حضور وزیران و کارشناسان صنعت نفت کشورهای مختلف 
جهان شرکت کرد، در این رویداد سه روزه تازه ترین تحولات 
بخش های مختلف انرژی های فسیلی و انرژی های تجدیدپذیر 

بررسی شد.
برخورداری ایران و روســیه از ذخایر غنــی هیدروکربوری، 
ظرفیت های خوبی برای همکاری دو کشور در صنعت نفت و 
گاز فراهم کرده است، تا آنجا که در دولت سیزدهم قراردادها و 
تفاهم نامه های خوبی با شرکت های روس در زمینه بالادستی و 
پایین دستی امضا شده است؛ موضوعی که در سفر اخیر وزیر نفت 
دنبال و طی آن تلاش های دوجانبه ای برای ایجاد قطب گازی 

در خلیج فارس انجام شد.
در همین زمینه، اوجی در بدو ورود به روســیه اظهار داشت: 
هدف اصلی از این سفر پیگیری تفاهم نامه ها، قراردادها و پروژه ها 
با شــرکت های روس و استفاده از ظرفیت هفته انرژی روسیه 
برای پیشبرد برنامه های سرمایه گذاری در صنعت نفت و گاز 

ایران است.
وزیر نفت کشورمان با تأکید بر اینکه ایران و روسیه می توانند با 
بهره گیری از ظرفیت های مشترک، تحریم ها علیه دو کشور را 
بدون اثر کنند و در بازار انرژی جهان بسیار تأثیرگذار باشند، طرح 
تولید تجهیزات و پمپ های درون چاهی در استان خوزستان را 
یکی از طرح های شاخص همکاری دو کشور عنوان کرد که 
ضمن تأمین نیازهای دو کشور، به صادرات این محصولات نیز 

منجر شده است.
وی بــا یــادآوری اینکه در دو ســال گذشــته طرح های 
ســرمایه گذاری برای افزایش تولید نفت و گاز انجام شــد و 
ظرفیت پالایشی به ارزش 12 میلیارد دلار به بهره برداری رسید، 
خاطرنشان کرد: دولت سیزدهم و وزارت نفت با برخورداری از 
نقشه راه برای افزایش تولید نفت و گاز برنامه ریزی دقیقی انجام 
داده اند و با بهره گیری از ظرفیت سرمایه گذاری داخلی و خارجی، 
خبرهای خوبی برای ملت ایران و مصرف کنندگان انرژی در 

جهان خواهیم داشت.
اوجی درباره تأثیر تحولات اخیر منطقه بر قیمت نفت در جهان 

هم تصریح کرد: انتظار می رود بازار جهانی نفت با همدلی خوب 
شکل گرفته میان اعضای اوپک )سازمان کشورهای صادرکننده 
نفت( و اوپک پلاس )ائتلاف اوپک و متحدانش( از سیاســت 
مصون باشد، ضمن اینکه بنا بر گزارش اوپک، تقاضای جهانی 
در بازار نفت تا پایان ســال 2045 میلادی، روزانه 16 میلیون 
بشکه افزایش خواهد یافت که این موضوع، اهمیت حامل های 

انرژی را در رشد اقتصادی جهان نشان می دهد.
رونمایی از افق های تازه همکاری ایران و روسیه

در این ســفر، وزیر نفت کشورمان در دیدار با الکساندر نواک 
معاون نخســت وزیر روسیه درباره راه های توسعه مناسبات در 
زمینه صنایع نفت، گاز و پتروشیمی، اجرایی شدن قراردادهای 
دوجانبه و امضای اسناد تازه همکاری های اقتصادی گفت وگو 
و بر ورود روابط دو کشــور به مرحله ای تازه و عزم دو کشور بر 

توسعه و تعمیق بیش از پیش مناسبات تأکید کرد.
افق های تازه همکاری که نمونه بارز آن ســاخت خط آهن 
رشت- آستارا در مسیر گذرگاه ریلی شمال- جنوب از ابتدای 
ســال 2024 میلادی )دی ماه امســال( اســت، از مهم ترین 
طرح های در حال اجرای بین ایران و روسیه به شمار می رود و 
با تکمیل این قطعه، کریدور بین قاره ای شمال- جنوب تکمیل 
می شــود و حجم مبادلات اقتصادی و ترانزیتی به طور قابل 

ملاحظه ای افزایش خواهد یافت.
همگامی ایران و روسیه برای ایجاد قطب گازی در خلیج فارس
برداشتن گام های عملی برای ایجاد قطب گازی ایران- روسیه 

در خلیج فارس از دیگر افق های همکاری دو کشور بود که در 
ســفر وزیر نفت کشورمان به روسیه و دیدار با »الکسی میلر« 
مدیرعامل شرکت گازپروم رونمایی شــد.اوجی در این دیدار، 
چشم انداز تقویت تبادلات انرژی ایران و روسیه و ایجاد کریدور 
گازی دو طرف از طریق کشــورهای همسایه را در چارچوب 
همکاری های منطقه ای مثبت توصیف کرد و با اشاره به دیدگاه 
مثبت رؤسای جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه در 
زمینه ایجاد قطب گازی در جنوب ایران، برداشتن گام های عملی 
برای ایجاد قطب گازی ایران و روسیه در سواحل شمالی خلیج 
فارس را خواستار شد.مدیرعامل شرکت گازپروم نیز در این دیدار 
با اشاره به روند رو به رشد مناسبات تهران- مسکو، از آمادگی این 

شرکت برای همکاری های تازه با ایران خبر داد.
 همکاری ایران و روسیه، زمینه ساز ترقی 

دیگر کشورهای منطقه
سخنرانی وزیر نفت کشورمان در مجمع بین المللی »هفته 
انرژی روسیه« هم از ایجاد نظمی نو در تعاملات اقتصادی ایران 
و روسیه حکایت داشت که به عقیده اوجی نه فقط سبب رشد دو 
کشور می شود، بلکه زمینه ترقی دیگر کشورهای منطقه را هم 

فراهم می کند.
اوجی در این ســخنرانی با اشاره به سخنان اخیر »ولادیمیر 
پوتین« رئیس جمهوری روسیه درباره روابط مطلوب تهران و 
مســکو و تلاش برای توسعه آن به هر طریق ممکن، یادآور 
شد: به عنوان رئیس ایرانی کمیسیون مشترک همکاری های 

اقتصادی ایران و روســیه، افزون بر تلاش برای گســترش 
همکاری های راهبردی در حوزه های مختلف انرژی از همکاری 
میان همه وزارتخانه ها، سازمان ها و شرکت های ایرانی و روس 
حمایت می کنیم. اکنون فرصتی تاریخی برای دو کشور به وجود 
آمده است و دو طرف بیش از هر زمان دیگری به هم نزدیک تر 

شده اند.
وزیر نفت با تأکید بر اینکه بی اغراق تحریم های ناعادلانه علیه 
ایران و روســیه در بسیاری از بخش ها سبب تقویت دو کشور 
شــده است، اظهار داشت: ما این تحریم ها را فرصتی بزرگ و 
تاریخی برای نزدیک شدن در همه ابعاد می دانیم و معتقدیم باید 
از این فرصت ها استفاده و نظمی نو در تعاملات اقتصادی ایجاد 
کنیم. رویداد »هفته انرژی روسیه« یکی از این فرصت هاست 
که امیدوارم در آن به نتایجی قابل توجه برسیم. همچنان که 
تحریم ها مانع پیشرفت و رشد اقتصادی ایران نشده است و در 
ســه ماه نخست ســال 1402، حوزه نفت و گاز ایران به رشد 
19.8 درصدی دســت یافت که این دستاورد در شرایط تشدید 

تحریم های ظالمانه و فشار حداکثری حاصل شده است.
ثبات بخشی به منطقه و جهان از مسیر همکاری ایران و روسیه

وزیر نفت کشورمان در بخشی دیگر از این سخنرانی با بیان 
اینکه همکاری بین روســیه و ایران فقط به مزایای اقتصادی 
محدود نمی شود، تصریح کرد: این روابط همچنین درک متقابل 
را تقویت کرده و می تواند به ثبات منطقه و جهان کمک کند و 
راه را برای همکاری های بیشتر در دیگر بخش ها هموار کند. 

مشارکت دو طرف می تواند به چالش های موجود پاسخ دهد و 
فرصت هایی تازه ایجاد کند که سرانجام به ایران و روسیه و در 

عین حال جامعه جهانی کمک خواهد کرد.
به اذعان وی، ایران با دارا بودن یک هزار و 880 کیلومتر مرز 
آبی از طریق دریای عمان و خلیج فارس با آب های آزاد جهان 
در ارتباط است؛ امتیازی که بسیاری از کشورهای تولیدکننده 
نفت و فرآورده های نفتی از آن بی بهره هستند و برای صادرات 
و فروش نفت و فرآورده ها به شــدت بــه آن نیاز دارند. همین 
موضوع و برخورداری از دانش فنی، ایران را به کشوری جذاب 
برای ســرمایه گذاری در بخش نفت و گاز تبدیل کرده است 
که با داشتن نظامی با ثبات سیاسی و قدرتمند و سازوکارهای 
قانونی حمایت کننده، امنیت سرمایه را برای سرمایه گذاران تأمین 
می کند، ضمن اینکه سبک قراردادهای ایران در این حوزه برای 

سرمایه گذاران جذابیت های بسیاری دارد.
 صادرات 9 میلیون دلاری کاتالیست ایران 

به روسیه در راستای همکاری دوجانبه
تحریم های ناجوانمردانه غرب علیه ایران و روســیه، زمینه 
همکاری بیشــتر این دو کشور را فراهم کرده است تا آنجا که 
یک شرکت دانش بنیان ایرانی برای تأمین صنایع نفت و گاز 
روسیه که با تحریم دست وپنجه نرم می کند، در نیمه نخست 
سال 1402، حدود 9 میلیون دلار انواع کاتالیست به این کشور 
صادر کرده اســت. خبری که احمد اسدزاده در حاشیه مجمع 
بین المللی هفته انرژی روســیه اعلام کردو یادآور شد: ارزش 
صادرات کاتالیست ها به روسیه پارسال 8 میلیون دلار بود که 
تبادلات امسال گویای روند رو به رشد صادرات این محصولات 
ایرانی به روسیه است. اسدزاده یادآور شد: در سفر وزیر نفت به 
مسکو، درخواست هایی از شرکت های روس برای سرمایه گذاری 
در صنعت پتروشیمی ایران دریافت کردیم که در حال پیگیری 

است.
 امضای تفاهم نامه میان ایران و روسیه

 برای همکاری مطالعاتی در حوزه نفت و گاز
امضای تفاهم نامه همکاری مطالعاتی در حوزه نفت و گاز از 
دیگر دستاوردهای هیات اعزامی کشورمان به مجمع بین المللی 
»هفته انرژی روسیه« در مسکو بود که توسط »محمدصادق 
جوکار« رئیس مؤسسه مطالعات بین المللی انرژی و »الکساندر 

استو گف« مدیرعامل بنیاد »روس کنگرس« به امضا رسید.
رئیس مؤسسه مطالعات بین المللی انرژی کشورمان در حاشیه 
ایــن آیین اعلام کرد که بنا بر تفاهم نامه امضاشــده با بنیاد 
روس کنگرس، این دو نهاد مطالعاتی و پژوهشــی، طرح های 
پیشنهادی برای همکاری ایران و روسیه در حوزه انرژی را در 
گام نخســت، از نظر اجرایی و مفید بودن بررسی و اعلام نظر 
می کنند. به گفته جوکار، با امضای تفاهم نامه این مؤسســه و 
بنیاد »روس کنگرس«، اتاق فکری برای همکاری ها، همچنین 
پیگیری زمینه های همکاری دوجانبه شکل خواهد گرفت و بنا 
بر مفاد این تفاهم نامه، این موسسه و بنیاد »روس کنگرس« با 
تعامل دوجانبه از روی کاغذ ماندن طرح های مؤثر در راستای 
افزایش تبادلات انرژی ایران و روسیه جلوگیری و راهکارهای 

عملیاتی برای تحقق آنها را پیشنهاد خواهند داد.

خبرهای خوش اوجی برای ملت ایران و مصرف کنندگان انرژی جهان

ایجاد قطب گازی در خلیج فارس

سدهای تهران با وجود بارش های پاییزی هنوز با مشکل روبه رو 
هستند و این مشکل در شرق تهران بیشتر به چشم می آید.

سدهای پنجگانه تهران شامل امیرکبیر و طالقان در غرب تهران و ماملو، لار، 
لتیان در سامانه شرق تهران از ابتدای سال آبی جاری )ابتدای مهر1402( تا 15 مهر 

در مجموع 375 میلیون متر مکعب آب با 20 درصد پُرشدگی داشتند.
این میزان آب با توجه به آنکه سه سال پی در پی تهران دارای خشکسالی بوده 

است، چندان مطلوب ارزیابی نمی شود.
همچین براساس گزارش دفتر اطلاعات و داده های آب شرکت مدیریت منابع 
آب ایران، از ابتدای سال آبی جاری مجموع بارش های تهران هشت دهم میلیمتر 

بوده که نشان از کاهش بارش ها در این استان دارد.
کاهش بارش ها و موجودی مخازن ســدهای تهران، رعایت صرفه جویی در 

مصرف آب در این استان را دوچندان ضروری می کند.
از طرف دیگر شــرکت آب و فاضلاب استان تهران برای تامین آب مورد نیاز 

سامانه شرق تهران اقدام هایی را در دستور کار قرار داده است.
در همین زمینه، مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان تهران گفت: کمبود آب 
سامانه های شرقی تهران با پروژه های ساخت ایستگاه های پمپاژ، افزایش ظرفیت 
تصفیه خانه ها و انتقال آب از طریق ابَرَپروژه رینگ تهران مزین به نام »حضرت 

قمربنی هاشم )ع(« جبران می شود.
بــه گزارش وزارت نیرو، »محســن اردکانی« با اشــاره به کمبود 50 میلیون 
مترمکعبی آب در ســامانه های شرقی تهران، ادامه داد: برای جبران این کمبود، 
سناریوی افزایش تولید آب در سامانه های غربی و انتقال آن به سامانه های شرقی 

از طریق رینگ حضرت قمر بنی هاشم )ع( را در برنامه داریم.
وی افزود: به همین منظور و برای افزایش تاب آوری آب تهران، ایستگاه پمپاژ 
مخزن 31 با توان و تخصص مهندسان شرکت برای انتقال بخشی از آب مازاد سد 

ماملو و تصفیه خانه ششم آب تهران به شمال و شمال شرق تهران طراحی و اجرا 
شده تا آب شرب را به بیش از 400 متر در بالا دست پمپاژ کند و هم اکنون این 

پروژه حساس آماده افتتاح و بهره برداری است.
اردکانی با بیان این که این ایســتگاه یک هزار لیتر در ثانیــه توان پمپاژ دارد، 
خاطرنشان کرد: در نخستین سناریوی تعریف شده، حدود 500 لیتر در ثانیه آب 
از مخزن 31 به بالادست منتقل می کنیم تا در صورت کاهش ورودی آب از سد 
لتیان و لار به تصفیه خانه  های تهرانپارس و سوهانک، بخشی از نیاز آبی شمال و 

شمال شرق تهران را تامین کند.
مدیرعامل آبفای استان تهران در ادامه با بیان اهمیت قطع انشعاب های غیرمجاز 
به منظور حفظ ســلامت و کیفیت آب شرب بهداشــتی، بر ضرورت پیمایش 
بوستان ها، فضاهای سبز شهری و مراکز حساس مانند بیمارستان ها، مدارس و 

غیره تاکید کرد.
برپایه این گزارش، سازمان هواشناسی پیش بینی افزایش بارش برای تهران 

داشته که میزان آن ناچیز برآورد شده است.

معاون آب و آبفای وزیر نیرو با اشاره به وضعیت منابع آبی کشور، 
اعلام کرد که بهبود شرایط بارندگی ها برای فصل زراعی آینده 

سبب خواهد شد محدودیت های کشت دوم برداشته شود.
زمانی که وضعیت بارشی کشور نامطلوب باشد و امکان تأمین آب به راحتی 
فراهم نباشد، تأمین نیازهای شرب و بهداشت در اولویت قرار دارد و تأمین سایر 

نیازها به اولویت های بعد موکول می شود.
به گفته فیروز قاســم زاده سخنگوی صنعت آب کشــور، یکی دو سال اخیر 
کم بارشی سبب شده تا سایه خشکسالی همه بخش ها را تحت تأثیر خود قرار دهد.
وی اخیراً گفته بود سومین پاییز خشک را پشت سر گذاشته ایم و برای روزهای 
پاییز سال آبی جاری )مهر 1402 تا آخر شهریور 1403( پیش بینی بروز پدیده 

ال نینوکرده بود.
»محمد جوان بخت« معاون آب و آبفای وزیر نیرو نیز با اشاره به وضعیت منابع 
آبی کشور، گفته است که بهبود شرایط بارندگی ها برای فصل زراعی آینده سبب 

خواهد شد محدودیت های کشت دوم برداشته شود.

وی افزود: کشور ما در اقلیم خشک و نیمه خشک قرار گرفته است و ما با پدیده 
کم بارشی روبه رو هستیم که ضرورت دارد در کشت وزرع به استفاده بهینه از منابع 

آب به ویژه سیستم های مدرن آبیاری توجه شود.
مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران خاطرنشان کرد: بهبود بارش ها و 
همچنین شرایط مناسب کشت وزرع، برخی از محدودیت های سال زراعی گذشته 
برداشته خواهد شد و امیدواریم کشت دوم در سال زراعی آینده برای کشاورزان 

مهیا شود و امکان بهره برداری فراهم آید.
جوان بخت گفت: همچنان برای کشــت های نامتعارف فرایند ممنوعیت و 
جلوگیری از عملیات کشت وزرع موردتوجه است و امیدواریم کشاورزان الگوی 

کشت ارائه شده را از سوی جهاد کشاورزی رعایت کنند.
»فیروز قاســم زاده« سخنگوی صنعت آب هم روزهای اخیر درباره وضعیت 
مخازن سدهای کشور از ابتدای ســال آبی جاری تا 18 مهرماه افزود: ورودی 
سدهای کشور از نیم میلیارد مترمکعب در سال گذشته به 660 میلیون مترمکعب 

افزایش یافته است که نشان از رشد 24 درصدی ورودی سدهای کشور دارد.
وی درباره خروجی ســدهای کشور ادامه داد: خروجی سدهای کشور از یک 
میلیارد و 250 میلیون مترمکعب در ســال آبی گذشته به حجم یک میلیارد و 
530 میلیون مترمکعب رسیده است که همچنان نشانگر افزایش میزان تأمین 
مصارف از محل سدها نسبت به سال گذشته است. سخنگوی صنعت آب با بیان 
اینکه کل حجم آب موجود در مخازن سدهای کشور در تاریخ 18 مهر 1402 
معادل 20 میلیارد و 780 میلیون مترمکعب بوده است، خاطرنشان کرد: این میزان 

در مدت مشابه سال گذشته 18 میلیارد و 370 میلیون مترمکعب بوده است.
قاسم زاده گفت: این میزان، معادل 42 درصد پرشدگی است و نشان می دهد 
که حجم آب موجود در ســدهای کل کشور 13 درصد نسبت به سال گذشته 

بیشتر است.

 کسری 50 میلیون مترمکعبی
 آب شرق تهران چگونه جبران می شود؟

 محدودیت کشت دوم 
با افزایش بارش ها برداشته می شود

اگهی فقدان سند مالکیت
اقــای اســماعیل کاوه  فرزنــد ابــو الحســن بعنــوان مدیــر تصفیــه شــرکت در حــال انحــال ثابــت بتــون مالــک ششــدانگ یکقطعــه 
زمیــن مشــتمل بــر یکبــاب دکان  بــه مســاحت ۲۱.۶۶ متــر مربــع بــه پــاک شــتی ۵۰۲۹ فرعــی از ۶۴۳ اصلــی مفــروز و مجــری 
شــته از ۳ و ۵۹ فرعــی از اصلــی مذکــور واقــع در غازیــان بخــش هشــت گیــان بــا ارائــه دو بــرگ استشــهادیه شــهود مصــدق کــه 
تحــت شــماره۲۸۹۵۲ مورخــه ۱۴۰۲.۰۲.۲۲ دفترخانــه ۷۶ بنــدر انزلــی مــورد تاییــد و گواهــی رســیده اســت مدعــی گردیده ســند 
مالکیــت ششــدانگ یکقطعــه زمیــن مشــتمل بــر یکبــاب دکان بــه مســاحت ۲۱.۶۶ متــر مربــع بــه پــاک نیتــی ۵۰۲۹ فرعــی 
از۶۴۳ اصلــی مفــروز و مجــزی شــده از ۲ و ۵۹ فرعــی از اصلــی مذکــور واقــع در غازیــان بخــش هشــت گیــان ذیــل شــماره ثبــت 
۱۵۴۳۳ صفحــه ۸۵ دفتــر جلــد۸.۱۳۲ تحــت ســند دفترچــه ای بشــماره ســریال چایــی ۸۱۶۸۸۴ بنــام شــرکت ثابــت بتــون بــه 
شــنامه ملــی ۱۰۷۲۰۰۲۵۱۷۹ ثبــت صــادر و تســلیم گردیــده اســت و حالیــه بعلــت جابجایــی مفقــود گردیــده و درخواســت صدور 
ســند مالکیــت المثنــی را از ایــن اداره نمــوده اســت لــذا مراتــب بــا اســتفاده از مــاده ۱۲۰ اییــن نامــه قانــون ثبــت کــه در یــک 
نوبــت بــه تاریــخ ذیــل اگهــی میشــود و چنانچــه هــر کســی مدعــی انجــام معاملــه بــا ســند فــوق یــا وجــود ســند نــزد خــود یــا 
دیگــری باشــد اعتــراض خــود را کتبــا ضمــن ارائــه مــدارک لازم بــه ایــن اداره تســلیم و رســید اخــذ نمایــد بدیهــی اســت در غیــر 

ایــن صــورت پــس از اتمــام مراحــل قانونــی ســند مالکیــت المثنــی بــاک فــوق بنــام متقاضــی صــادر خواهــد شــد. م الــف۱۴۵۷
رییس ثبت اسناد و املاک بندر انزلی - علی نصرتی 4543
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